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Enersense Wind Oy on tehnyt kaavoitusaloitteen Haapaveden kaupungille 
osayleiskaavan laatimisesta Sikokankaan alueelle. 
Kaavoitusaloitteen mukaan Enersense Wind Oy hallinnoi ja toimii projektin 
johtajana hankkeessa. Yritys esittää hakemuksessaan, että käynnistettävä 
osayleiskaava laaditaan Maankäyttö- ja rakennuslain 77a § mukaisesti 
siten, että osayleiskaavaa voidaan käyttää rakennusluvan perusteena. 
Yhtiö haluaa toteuttaa yleiskaavan YVA-lain mukaisesti erillismenettelynä, 
jossa ympäristövaikutusten arviointi toteutetaan kaavoituksen rinnalla 
omana hankkeenaan. Kaavanlaatijaksi on esitetty Ramboll Finland Oy:tä. 
 
Enersense Wind Oy suunnittelee noin 25 tuulivoimalan puistoa 
Haapaveden Sikokankaan alueelle, joka sijaitsee noin 7 kilometrin päässä 
Haapaveden keskustasta luoteeseen. Alue on tällä hetkellä 
metsätalouskäytössä ja soveltuu erinomaisesti tuulivoiman 
hyödyntämiseen. Esiselvitykset ja maastoselvitykset on jo suoritettu, eikä 
esteitä hankkeelle ole ilmennyt. Maanvuokrasopimuksia on solmittu yli 
3000 hehtaarin alueelle, ja kaikki voimalapaikat sijaitsevat vuokratulla 
maalla. Hankkeelle on saatu myönteinen lausunto Puolustusvoimilta. 
Tuulivoimaloiden suunniteltu kokonaisteho on 200–250 MW, ja ne ovat 
korkeudeltaan 300 metriä, yksikkötehon ollessa 8-10 MW. Alue on 
tunnistettu potentiaaliseksi tuulivoima-alueeksi Pohjois-Pohjanmaan 
maakuntakaavassa. 
 
Verkkoliityntää Fingridin verkkoon tutkitaan eri vaihtoehdoilla. Kaavoitus- ja 
YVA-menettelyt ovat tarkoitus käynnistää pian, ja Enersense Wind Oy 
vastaa näiden kustannuksista. 
 
Oheismateriaalia. 
 

Esittelijä kaupunginjohtaja Hinno Kimmo 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus: 
1. päättää, että  kaupunginhallitus ei hyväksy Enersense Oy:n 
kaavoitusaloitetta, koska Sikokankaan alueella ei ole voimassa olevassa 
maakuntakaavassa tuulivoima-aluemerkintää.  
2. toteaa, että kaavoitusaloite voidaan ottaa uudelleen käsittelyyn, jos 
Sikokankaan alue saa tuulivoima-aluemerkinnän valmistumassa olevaan 
Pohjois-Pohjanmaan energia- ja ilmastovaihemaakuntakaavaan ja se 
hyväksytään Pohjois-Pohjanmaan maakuntavaltuustossa. 

 
Käsittely Merkittiin, että kokouksesta poistuivat esteellisinä (intressijäävi) asian  
 käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi: 
 Outi Pekkala 
 Hannu Riuttanen 
 Heino Vuorenmaa 
 
 Merkittiin, että kokoukseen osallistui tämän asian käsittelyn ja  
 päätöksenteon ajan varajäsen Diana Seppä. 
  
 Merkittiin, että Enersense Wind Oy:stä kuultiin asiantuntijoita Hyttinen  



 Henna ja Sivill Kalle (etäyhteydellä). Asiantuntijat poistuivat kokouksesta  
 ennen keskustelua ja päätöksentekoa. 
 
 Keskustelun aikana varajäsen Diana Seppä antoi pohjaehdotuksesta  
 poikkeavan vastaesityksen: 
 
 Kaupunginhallitus päättää;  

1. hyväksyä Enersense Wind Oy:n kaavoitusaloitteen osayleiskaavan  
laatimiseksi Sikokankaan alueelle. 

2. hyväksyä kaavoituskonsultiksi Ramboll Fnland Oy:n ja Juha-Matti 
Märijärven. 

 
Jäsenet Aila Aakko ja Raimo Jussila kannattivat Sepän esitystä. 
 
Merkittiin, että jäsen Ilkka Repo saapui kokoukseen tämän pykälän 
käsittelyn aikana klo 14.57.  
 
Merkittiin, että varajäsen Aleksi Hintta poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn aikana klo 14.57. 
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 
kannatettu esitys, joten on äänestettävä. Puheenjohtaja esitti 
äänestystavaksi nimenhuutoäänestystä. Kaupunginjohtajan pohjaehdotus 
on JAA ja Sepän kannatettu vastaesitys on EI. Puheenjohtajan ehdotukset 
hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Kaupunginjohtajan pohjaehdotuksen (JAA) puolesta äänestivät: Ollila 
Ulpu, Repo ja Ritola. Sepän kannatetun vastaesityksen (EI) puolesta 
äänestivät: Aakko, Heikkilä, Jussila, Kolehmainen, Niemelä, Seppä ja Ollila 
Päivi. 

 
Päätös Puheenjohtaja totesi kaupunginhallituksen päätökseksi tulleen Sepän 

vastaesityksen äänin 7-3: 
 
Kaupunginhallitus päättää;  
1. hyväksyä Enersense Wind Oy:n kaavoitusaloitteen osayleiskaavan 
laatimiseksi Sikokankaan alueelle. 
2. hyväksyä kaavoituskonsultiksi Ramboll Fnland Oy:n ja Juha-Matti 
Märijärven. 
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 
 
Merkittiin, että jäsen Anri Kolehmainen poistui kokouksesta tämän asian 
käsittelyn ja päätöksenteon jälkeen klo 15.05. 
 
Merkittiin, että varajäsen Tuija Metsäharju saapui kokoukseen tämän asian 
käsittelyn ja päätöksenteon jälkeen klo 15.05 
 
Merkittiin, että varajäsen Diana Seppä poistui kokouksesta tämän asian 
käsittelyn ja päätöksenteon jälkeen klo 15.05. 

 


